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   متروی پرند، یک هفته رایگان شد
به گفته محســن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک، 
هفته اول آغاز به کار متروی پرند به صورت رایگان ارائه 

خدمت خواهد داشت.

   بررسی کرایه  در صحن شورا
پیش بینی شــده کرایه متروی پرند 13هــزار تومان 
تعیین شــود. این موضوع نیاز به مصوبه شورای شهر 
دارد و برهمین اســاس به زودی در صحن شورای شهر 
تهران بررسی خواهد شد. این درحالی است که به گفته 
شهروندان پرند کرایه تاکسی ها تا صادقیه و باقرشهر 
3۰هزار تومان، اتوبوس 13هزار تومان و ون هم ۲۰هزار 

تومان است.

تکمیلپروژهخاکخورده18ساله،دریکسال
متروی پرند پس از سال ها انتظار  افتتاح شد و از امروز به طور رسمی کار خود را آغاز می کند

فرناز محمدزادهگزارش
روزنامه نگار

در اواخر دهه7۰ شهری در 33کیلومتری 
جنوب غربی پایتخت به عنوان شهر جدید 
پرند ایجاد شد و جمعیت 35۰هزار نفری 

را در خود جای داد.

 این شــهر کوچک در اســتان تهران 
کــه در نزدیکی فــرودگاه بین المللی 
امام خمینی)ره( قرار دارد، با مســاحت 
17۰۰۰هکتار توانســته بخش زیادی از 
شــهروندان که از زندگی در پایتخت و 
شلوغی آن به ســتوه آمده اند را به خود 
جذب کند. درواقع با افزایش جمعیت و 
حتی گرانی خدمات در تهران، توســعه 

شــهرهای اطراف پایتخت در دهه های 
اخیر رشد زیادی داشــته و بسیاری از 
شــهروندان به این شهرستان ها کوچ 
کرده انــد؛ بنابراین هرچــه جمعیت 
شــهرهای اقمــاری تهــران افزایش 
می یابد، نیاز به توســعه زیرساخت ها و 
خدماتشان افزون تر می شود. یکی از این 
زیرساخت های لازم، فراهم سازی  ناوگان 

حمل ونقل عمومی بــرای نقل و انتقال 
ساکنان این شهرها به تهران است؛ چراکه 
براساس آمار اعلام شــده، روزانه بین 
35تا4۰هزار نفر از شــهر پرند به تهران 
رفت وآمد می کنند.  با افتتاح متروی شهر 
پرند، مسافرگیری این خط رسما از امروز 
آغاز می شود که بناست تعداد زیادی از 

شهروندان پرند را جابه جا کند . 

شــنبه شــنبه 1111 آذر  آذر 14021402- شــماره - شــماره 89598959
کاهشسرفاصلهحرکتمترودرایستگاهشهرآفتابتاایستگاهپرند

عباس تقدسی نژاد، مدیرعامل نمایشگاه شــهر آفتاب: افتتاح متروی پرند به همراه ۲۲کیلومتر مسیر ریلی 
به موازات بهبود دسترســی برای ســاکنان جنوب غــرب تهران، ســرفاصله حرکت متــروی پایتخت به مقصد 

نمایشگاه شهر آفتاب را نیز کاهش خواهد داد.

پیگیریاحیاینهادشورایاری
علی اصغر قائمی، عضو شورای شهر تهران: اعضای شورای شــهر تهران از 3طریق پیگیری هایی را برای احیای نهاد 
شورایاری انجام داده اند که یکی از این روش ها، نامه نگاری اعضای شورا به رئیس مجلس، شیوه دیگر نامه به رئیس 
قوه قضاییه و راه دیگر برای پیگیری احیای شورایاری ها نیز از مسیر احیای این نهاد در برنامه هفتم توسعه بوده است.

جزئیاتایستگاهمترویپرند

موقعیتشهرپرند

شهرپرنددریکنگاه

داده نما

تایم لاین

مترو

17000 هکتار مساحت

6 کیلومتر طول منطقه شهری

3.5 کیلومتر عرض منطقه شهری

450000 نفر  جمعیت 
در 1402

750000 نفر پیش بینی جمعیت 
در 1405

1377 سال شهر شدن

7 فاز

قانون جدید شرط سنی مصاحبه فرهنگیان برداشته شود
سال هاست که شرایط ســنی آزمون برای مصاحبه فرهنگیان 
داشتن حداکثر ۲۴ سال است.متأسفانه از 6 ماه پیش این قانون 
تغییر کرد و شرط سنی به حداکثر ۲۲ســال، برای متقاضیان 
تغییر کرد. ایــن در حالی اســت که اکثر شــرکت کنندگان، 
تحصیلات دانشگاهی در مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد 
دارند و طبیعی است که سنشان از ۲۲سال بیشتر باشد.اکنون 
تکلیف من و امثال من که رشته تحصیلی شان را به شوق و انگیزه 
تدریس انتخاب کرده و در آن فارغ التحصیل شده اند چیست؟ 
آیا تنها برای داشتن ۲سال سن بیشتر، باید از هدف خود دست 

بکشند و دور بمانند؟
براتی فارغ التحصیل رشته دبیری

هفت خان رستم برای دریافت سند مالکیت تسهیل شود
بسیاری از خانه های کمالشهر قولنامه ای و بدون سند هستند. اغلب 
زمین های این شــهر نیز دست به دســت از زمان اصلاحات ارضی 
خرید و فروش شده اند بدون اینکه سند داشته باشند. اکنون برخی 
صاحبان زمین ها و املاک تصمیم به گرفتن سند مالکیت گرفته اند 
که این پروسه زمانبر و فرسایشی باعث می شــود از آن صرف نظر 
کنند. به عنوان نمونه در مراجعه من برای صدور سند مالکیت بعد از 
فراهم آوردن کلی مدارک از افراد مختلف،  سند مالکیت و نقشه اولیه 
زمین را خواسته اند. نه کسی از مالکان زنده است نه آن زمان کاغذی 
بابت این زمین ها رد و بدل شده و نه در جایی ثبت شده است فقط در 
شهرداری در نقشه هوایی آمده است که اینها زمین های اصلاحات 
ارضی است. حالا مدام مردم را تشویق به گرفتن سند مالکیت کنند. 

واقعا طی کردن این هفت خان رستم از توان هر کسی خارج است.
رضایی از کمالشهر کرج 

مدرسه شاهد بهار ایمان در زنجان نیازمند نظافت و بهسازی است
مدرسه شــاهد بهار ایمان در انتهای بلوار فاتح از ابتدای سال دچار 
مشکلات متعددی بود. مدرسه مدیر و سرایدار نداشت. با سردشدن 
هوا بچه ها با خود لباس گرم و پتو به مدرسه می بردند. بعد از مدتی 
بالاخره مدیری برای مدرسه فرســتادند اما از سرایدار و نظافتچی 
خبری نیست. مدیریت گفتند این کار به عهده دانش آموزان است 
عین مدارس خارجی. بعد قرار شد مبلغی برای تهیه جارو و... بپردازند 
و نوبتی کلاس را نظافت کنند که این هم تاکنون عملی نشده است 
و متأســفانه فرزندان ما در فضایی آلوده و نظافت نشــده مشغول 

تحصیل هستند. 
مولایی از زنجان 

کارخانه تولید برزنت اصفهان بازگشایی شود
چند ماهی اســت که کارخانه تولید پارچه برزنت اصفهان به دلیل 
آلایندگی های زیست محیطی تعطیل شده است. اینکه به موضوع 
آلایندگی توجه کرده اند بسیار ارزشمند است اما آیا نباید فرصتی 
برای جابه جایی یا رفع مشکل به این کارخانه می دادند؟ مسئولان 
نباید این را درنظر بگیرند که از مراحل قبل، حین و بعد از تولید این 
کارخانه چه کسانی ارتزاق می کنند؟ آنهایی که مواداولیه این کارخانه 
را تهیه می کردند تقریبا بیکار شده اند، کارگران خود کارخانه بیکار 
شده اند و امثال ما که کالای مورد نیازمان از این کارخانه تامین می شد 
دربه در تامین مواد مورد نیاز برای کارمان شــده ایم. بیکاری چند 
هزار نفر فقط به دلیل بی تدبیری صورت گرفته است. به مسئولان 
کارخانه گفته اند این کارخانه باید جابه جا شــود، بدیهی است که 
پروســه جابه جایی، کار یک روز و یک هفته و  ماه نیست و حداقل 
۲سال زمان می برد. آیا نمی توان ضمانتی از مسئولان کارخانه گرفت 
که جلوی آلایندگی را بگیرند و پروسه انتقال را نیز آغاز کنند تا این 
وضع پایان یابد و در عین حال محیط زیست هم حفظ شود؟ اکنون 
من و همکارانم در کرج معطل کالای تولیدی این کارخانه هستیم 
تا چرخمان بچرخد و در دیگر شــهرها نیز همینطور اســت. لطفا 

مسئولان وضعیت این کارخانه را دوباره بررسی کنند.
خدادادی از کرج

ماسه برداری غیرمجاز در امین آباد گیلان متوقف شود
در امین آباد گیلان در زیباکنار یک مجتمع ساحلی به نام خاطره 
هســت که اغلب شــب ها و نزدیکی های صبح با لــودر از آن جا 
ماسه برداری شــده و با کامیون خارج می شود. آیا برداشت ماسه از 
حاشیه ساحل کاری اصولی است؟ آیا این کار نباید از مناطقی انجام 
شود که ذخیره کافی دارند و نه در دل مجتمع های هتلی و مسکونی؟
ضیافت از زیباکنار گیلان

شماره تلفن ارتباطی با خوانندگانبا مردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

  bamardom_hamshahri@تلگرام با مردمپیام

افزایشجمعیتشهرهای
اقماریتهران

از 18ســال پیش کلید ساخت متروی 
پرند زده  شد اما این پروژه که می توانست 
در زمان کوتاه تری به بهره برداری برسد و 
زندگی را به کام ساکنان این شهر کوچک 
شیرین کند، همانند ســایر پروژه های 
عمرانی رها شده، بذر ناامیدی را در دل 
شهروندانش کاشت، چراکه دیگر امیدی 
به احداث این مترو نداشتند. این درحالی 
است که پیش بینی شده طی 3سال آینده 
یعنی در سال1۴05 جمعیت شهر پرند 
به 750هزار نفر برسد، در نتیجه تامین 
ناوگان مناسب از هرچیزی مهم تر است. 

اتصالشمالتهرانبهجنوبغرببا
یکخطمترو

پس از گذشت نزدیک به ۲دهه از آغاز احداث پروژه 
متروی پرند، روز پنجشنبه شاهد بهره برداری از این 
پروژه بودیم و این پروژه مشترک دولت و مدیریت 
شهری، با همکاری خوب آنها افتتاح شد. حال این 
خط که در امتداد خط یک مترو احداث شده، از روز 
گذشته آمادگی جابه جایی مسافران را دارد و دلگرمی 
زیادی برای ساکنان این محدوده ایجاد کرده است. 
از این پس مسافران مترو، در ایستگاه شاهد واقع در 
خط یک با تغییر قطار و با استفاده از ناوگان ریلی به 
پرند خواهند رسید. اکنون دیگر شمالی ترین نقطه 
تهران یعنی میدان تجریش به جنوب غربی تهران 

یعنی پرند با یک خط مترو متصل شده است. 

وعدهدولتبرایافزایشتعدادرامهایقطارمترویپرند
نکته مهم دیگری که در بحث متروی پرند باید مورد توجه قرار گیرد این است که کمبود 
واگن می تواند انگیزه و اشتیاق شهروندان را برای اســتفاده از آن کاهش دهد بنابراین 
نیاز است که رام های جدیدی به این خط اختصاص یابد تا مسافران برای کنارگذاشتن 
خودروهای شخصی و استفاده از ناوگان ریلی انگیزه پیدا کنند. قطعا افتتاح ایستگاه متروی 
پرند در کاهش بخشی از ترافیک پایتخت و آلودگی هوا اثرگذار خواهد بود اما اگر واگن 
لازم برای این خط تامین نشود، قطعا انگیزه مردم برای استفاده از آن از بین خواهد رفت. 
به گفته رئیس کمیته عمران شورای شهر تهران، دولت وعده داده تا در راستای تکمیل 
متروی پرند به سرعت برای تهیه 3رام قطار با حداقل 5واگن برای این خط اقدام کند تا 
سرفاصله حرکت قطارهای مترو در این مسیر به میزان قابل قبولی برسد. محمدآقامیری 
به همشهری می گوید: واقعیت این است که شهر تهران خودش با کمبود واگن روبه روست 
و نمی تواند بخشی از توان و ظرفیت خود را به این خط منتقل کند. او در ادامه می افزاید: 
بهترین راه حل نیز تامین فوری قطار و واگن های مورد نیاز از طریق خرید خارجی است تا 
این پروژه مهم و بزرگ از همان ابتدا کارکرد لازم و تأثیرگذاری مورد انتظار را داشته باشد. 

تقدیر از اقدامات شهرداری برای توسعه متروی تهران
سیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهور: ســال گذشته دولت طی 
ســفر به شهرســتان رباط کریم و وعده تکمیل این ایستگاه و 
خطوط مواصلاتی آن در مدت یک سال را داد و از همه مسئولان 
و دست اندرکارانی که با تلاش برای اجرای این وعده، جلوه ای از 
صادق الوعد بودن دولت را به نمایش گذاشته و باعث خرسندی و 
ارتقای امید مردم شدند، قدردانی می شود. توسعه زیرساخت های 
حمل ونقل و تسهیل تردد مردم یکی از ضرورت های توسعه یافتگی 
است و امروز دولت، وزارت راه، شهرداری و همه دستگاه های دیگر 
به دنبال تسهیل زندگی مردم و رفع موانع و مشکلات آن هستند 
و اقدامات شــهرداری تهران درباره اقدامات این دستگاه برای 
توسعه مترو و امکانات حمل ونقل عمومی نیز جای قدردانی دارد. 
دولت با وجود همه تحریم ها و فشارها دست از تلاش برای توسعه 
کشور برنداشته و مصمم هستیم حرکت قطار برای پیشرفت کشور 
سرعت گرفته و تداوم یابد. دشمن تلاش می کند پیشرفت ایران 
اسلامی متوقف شود، اما در برابر ملتی با اراده که عزم خود را برای 

پیشرفت جزم کرده موفق نخواهد شد. 

مکث1

آینده درخشان شهر پرند با افتتاح مترو
مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی: بدون تردید این ایستگاه 
مایه برکت برای شــهروندان خواهد بود. اتصال متروی شهرهای 
اقماری به شبکه متروی تهران، موجب تسهیل دسترسی مردم 
می شــود؛ چراکه مانع از تردد خیل عظیم شهروندانی است که 
مجبور بودند از طریق خودرو رفت وآمد کنند و در ترافیک معابر 
دچار مشکل شوند. درواقع مترو جابه جایی ارزان، سریع و ایمن 
را فراهم خواهد کرد. با افتتاح این پروژه شاهد کاهش ترافیک و 
کاهش مصرف سوخت هم خواهیم بود که از آثار مهم افتتاح این 
پروژه است. برای آینده شهر پرند با افتتاح این پروژه می توان آینده 

درخشان اقتصادی را پیش بینی کرد.

مکث۲

 گشایش خوب در رفت وآمد
 ساکنان شهر پرند

مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران:  
اتصال متروی تهران به پرند، قطعا گشایش 
خوبی برای مــردم و رفت وآمدشــان به 
تهران اســت. خیلی از افرادی که در پرند 
ساکن هســتند در تهران کار می کنند و 
رفت وآمدشان با مشــکل روبه رو  بود که 
امیدوارم از این به بعد بــا مترو راحت تر، 
ســریع تر و ارزان تر تردد  کنند. طی ۲سال 
گذشــته دولت بودجه ای برای آن درنظر 
گرفته بود  و به دلیل اینکه شهرداری تهران 
تخصیص کامل را در این زمینه داشــت با 
بودجه دولت این پروژه را به سرانجام رساند.

مکث5

احتمال واگذاری ساخت متروی ورامین به شهرداری
علیرضا زاکانی، شهردار تهران: پرونده طولانی ترین خط متروی کشور یکساله بسته شد و به ایستگاه آخر رسید، 
اینکه چرا عملیات اجرایی متروی شهر پرند یکساله به اتمام رسید، به دلیل تأکید رئیس جمهور مبنی بر تکمیل 
این خط مترو بود. وزارت راه و شهرسازی، شهرداری تهران و قرارگاه خاتم به عنوان 3ضلع اجرایی متروی پرند 
انتخاب شدند، به رغم اینکه برخی مدعی بودند به سرانجام رسیدن این پروژه زمان بر است، اما این 3مجموعه با 
همکاری متقابل توانستند در  مدت یک سال عملیات اجرایی و راه اندازی متروی شهر پرند را به نتیجه برسانند. 

درصورت تأیید هیأت دولت پروژه متروی ورامین نیز به شهرداری تهران واگذار می شود.

مکث۴

جابه جایی 13تا15هزار نفر با متروی پرند
علیرضا فخاری، استاندار تهران: جهت اجرای پروژه پرند شاهد تلاش های وصف ناپذیر همه همکاران و مسئولان 
بودیم. متروی پرند نقطه عطفی برای دسترسی شــهروندان از تهران به پرند و برعکس است که روزانه بین 
13تا15هزار نفر قابلیت جابه جایی دارد. حدود ۲۰۰۰میلیارد تومان سرمایه گذاری صورت گرفته تا این پروژه 
تکمیل شود و در اختیار مردم قرار بگیرد و از مشخصه های بسیار مهم این پروژه، سرعت، دقت و طراحی خوبی 

است که توسط همکاران در قرارگاه سازندگی انجام شده است. 

مکث3

33کیلومتری جنوب غربی شهر تهران
30کیلومتری آزادراه تهران-ساوه 
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آغاز پروژه متروی پرند 
توسط وزارت راه وشهرسازی

 واگذاری بخشی از پروژه
به شهرداری تهران

 افتتاح بخش اول پروژه
به طول 4کیلومتر

 افتتاح بخش نهایی پروژه
به طول 19کیلومتر

 واگذاری کامل پروژه
به شهرداری تهران

 افتتاح بخش دوم پروژه
به طول 26کیلومتر

6000میلیاردتومان
ارزش پروژه به قیمت امروز کالا و خدمات

750میلیاردتومان
ارزش اراضی واگذار شده به پیمانکاران بابت اجرای پروژه

1500میلیاردتومان
تامین اعتبار به صورت نقد و غیرنقد در 2سال

5026 419
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 راهبرد مدیریت شهری
 تمرکز بر توسعه حمل ونقل عمومی

ادامه از  در حال حاضر عملیات عمرانی خط10 نیز 
با حضور ریاست محترم جمهور آغاز شده صفحه اول

است. فرایند اجرایی خط۹ نیز تا انتهای سال ان شاءالله با همکاری 
قرارگاه خاتم آغاز خواهد شد. با احداث ۴خط جدید، متروی تهران 
به حدود 500کیلومتر و 330ایستگاه خواهد رسید. البته با اتمام 
خطوط6 و 7 عملا شبکه موجود متروی تهران تکمیل شده است. 
مردم پرند نیز با یک بلیت می توانند به همه شبکه متروی تهران 
به راحتی دسترسی داشته باشند. شهردار تهران مطالبه تکمیل 
متروی ورامین را از دولت داشته است که در حال مذاکره با دولت 
هستیم؛ اگر به جمع بندی برسیم، ساخت مترو برای شهرستان 
ورامین توسط شهرداری نیز عملیاتی خواهد شد. همچنین درباره 
متروی پردیس و احداث مترو در غرب استان تهران مطالعات در 
حال انجام است. شبکه حمل ونقل عمومی پایتخت باید متناسب 
با سرعت تحول پایتخت و رشد روزافزون آن متحول شود. درباره 
پروژه بزرگ برقی سازی ناوگان اتوبوس، ون و تاکسی نیز در روزها 

و هفته های آتی خبرهای خوبی خواهید شنید.


